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Föredragningslista

1. Mötet öppnas
Ordförande öppnar mötet och hälsar alla välkomna.

2. Val av justerare
Justerare av protokoll: Tommy Elofsson och Celal Altun, vice
ordförande

3. Godkännande av föredragningslistan
Föredragningslistan godkänns.

4. Anmälningsärenden
Tommy Elofsson ersätter Johan Kjellberg som representant från
Spånga företagareförening

5. Rapporter och presentationsrunda
Presentationsrunda av mötets deltagare.

6. Implementering av Stockholms stads näringslivspolicy
Ju lika Lamberth, Stockholm Business Region, SBR/lnvest Stockholm
presenterade Stockholms stads näringslivspolicy 2020-2024 som
antogs av kommunfullmäktige den 25 maj 2020.

Policyn ska vara ett strategiskt verktyg för näringslivsarbetet och
bidra till att näringslivsfrämjande arbetssätt, bidra till ökad



medvetenhet om var och ens bidrag samt bidra till ökad intern
samverkan mellan förvaltningar och bolag.

Kommunstyrelsen genom stadsledningskontoret ska leda stadens
strategiska arbete. Stockholm Business Region (SBR) samordnar och
utvecklar arbetet med berörda nämnder och styrelser.

Fyra fokusområdena har identifierats där insatser bedöms göra
största nytta, få bäst effekt och där näringslivsperspektivet
behöver förstärkas:
1. Stimulera tillväxt och företagsamhet.
2. Förbättrad service, tillgänglighet och myndighetsutövning.
3. Attraktivare miljöer och bättre framkomlighet.
4. Ökad tillgång till arbetskraft med relevant kompetens.

Sammanfattningsvis vill staden genom policyn uppnå en
företagsfrämjande kultur, effektiv och enklare service för företagen
samt skapa ett tryggt, attraktivt och företagsvänligt Stockholm.

7. Företagandet i Stockholms stad, analys av Stadsdelen
Spånga-Tensta, rapport och områdesblad bifogas
Julika Lamberth presenterade en analys av stadens företagande med
underlag från Fakta om företagande och de områdesblad som finns
för varje stadsdelsområde.

Totalt har de anställda ökat med 15 % i staden som helhet över
perioden 2013-2020. Framförallt har ägarkategorin privata svenska
företag i koncern ökat mest.

Det har varit mycket låg utveckling av anställda de senaste åren i
Spånga-Tensta, dock liknande vissa andra stadsdelar utanför centrala
Stockholm. Jämför gärna med Hässelby-Vällingby och Bromma som
har en positiv utveckling.

Näringslivet i Spånga är förhållandevis diversifierat. Givet Spångas
storlek sett till befolkning är branschbredden relativt hög {36 %).
Därutöver finns en relativt stor andel av företagen inom transport
och byggsektorn. Detta beror bland annat på att
verksamhetsområdet Lunda finns här. Antal arbetsställen i Spånga
har ökat mellan 2018-2020 och uppgick under andra kvartalet 2020
till 1 368 stycken. Antal anställda är däremot kvar på samma nivåer
som 2013 och uppgick till 8 838 anställda.

Tensta är en boendeinriktad stadsdel med ett begränsat näringsliv.
Positivt är att antal arbetsställen har ökat något de senaste två åren.
Antalet arbetsställen i Tensta ökade relativt kraftigt mellan 2017-
2018 men har legat relativt konstant sista åren, under andra
kvartalet 2020 uppgick antalet till 412 stycken men är betydligt högre
än basåret 2013. Företagsstrukturen i Tensta är lik strukturen i
Rinkeby- många arbetsgivare är offentliga, och av företagen i
området har de flesta färre än 5 anställda. Totalt uppgick antalet
anställda under andra kvartalet 2020 till 2 102 personer.



Ju lika poängterar att stadens uppdrag är att skapa förutsättningar för
att etablerade företag kan fortsätta verka, men även möjlighet för
nya branscher att utvecklas. Vidare att det är viktigt att utgå från
stadsdelarnas egna förutsättningar.

Håkan Rosander undrar varför data jämförs med stadens genomsnitt.
Han menar att målet måsta vara att sträva efter ett mer divergerat
näringsliv och att utveckling alltid måste utgår från platsens
förutsättningar för att skapa stabilitet över tid. Julika håller med
Håkan, men stadens undersökningar, oavsett undersökning,
presenteras alltid i jämförelse med stadens genomsnitt.

Håkan Bolinder berättar att det finns många tomma lokaler i Lunda
och efterlyser nya innovativa arbetssätt för att locka nya
verksamheter än de traditionella som idag är etablerade i området.

Tommy Elofsson undrar varför så stort fokus läggs på att starta nya
företag i Tensta istället för att fokusera på de företagsområden som
redan finns och istället göra en förflyttning av folk.

En ny matbutik kommer enligt Dario Flygberg att öppnas i Tensta
centrum, Matkanonen och sysselsätta cirka 25 personer.

8. Information om Platssamverkan Tensta
Fredrik Jurdell informerade om det påbörjade trygghetsarbetet -
Platssamverkan Tensta centrum. Bakgrunden är det stora
utvecklingsbehov som finns i området.

Arbetet för platssamverkan är begränsat till området mellan de två
tunnelbaneuppgångarna med Tenstagången, Tensta centrum,
Gullingeparken och Taxingeplan. Syftet är att Tensta centrum ska
uppfattas som en trygg plats där människor trivs och vill vistas.

Tre fokusområden har identifierats för arbetet:
• Tensta centrum ska upphöra att vara en öppen drogscen
• Otrygga och brottsutsatta platser
• Kultur och event

Arbetet ska ske i bred samverkan med olika aktörer, men startar
initialt med aktörer som är etablerade i området:
stadsdelsförvaltningen, polis, Fastpartner, Svenska bostäder och
MTR.

En fråga om vilka investeringar staden kommer att göra inom
området. Fredrik menar att detta är ett långsiktigt arbete som ska
ses över en 20-årsperiod, men nämner några viktiga mer närliggande
åtgärder:
• Staden flyttar in verksamhet i Livstycket lokaler
• Lokalen på Tenstagången som hittills varit en föreningslokal

ska hyras ut för andra ändamål
• Tensta gymnasium



• Torghandeln, där ansvaret övergått till trafikkontoret.
Kommer att utvecklas och nämner bland annat trappan ner
till Taxingeplan som renoverats

• Taxingeplan utanför Konsthallen
• Parkeringshuset (på sikt)

9. Förslag till lokal Handlingsplan för Spånga-Tenstas
näringslivsarbete 2020-2022

Nämnden har gett förvaltningen i uppdrag att ta fram en lokal
handlingsplan som konkretiserar det lokala arbetet med
utgångspunkt från stadens övergripande strategi. Handlingsplanen
delar in stadsdelsområdet i tre kluster när det gäller näringslivet;
Tensta, Spånga och Lunda och fokus på arbetet kommer att ligga
inom dessa områden.

Handlingsplanen är under beredning och ett utkast kommer att
skickas ut till näringslivsrådet inom några veckor.

1 O. Information om Stadens "Starta eget" service
Ju lika berättar om stadens "starta eget" service som syftar till att
förbättra förutsättningarna för företagande med särskilt fokus på de
som vill utveckla en företagside. Prioriterad målgrupp är kvinnor och
utrikesfödda men tjänsten riktar sig till alla stockholmare som vill
starta företag.

Tjänsten "Starta eget Stockholm" är en gratistjänst som innebär att
medborgaren själva kan välja vilken affärsrådgivare de vill ha
rådgivning ifrån, utifrån sin företagslde eller behov. Tanken med
kundval är att företagaren ska kunna välja den leverantör som kan ge
den rådgivning som passar den enskilde bäst.

En fråga ställs om hur programmet marknadsförs. Det sprids just nu,
enligt Ju lika, i Stockholms stads centrala kanaler och hon tar
tacksamt emot förslag och hjälp kring detta och uppmanar till att
bjuda in SBR i olika sammanhang.

11. Information om Stockholm Scale up Program
Ju lika fortsätter och informera om stadens Scale up program som
riktar sig till kvinnliga utrikesfödda entreprenörer. Syftet är att ge
stöd och möjlighet att utveckla företagen genom ett nytt
tillväxtrådgivningsprogram.

Företagarna kommer att få kostnadsfri skräddarsydd individuell
rådgivning, kunskapshöjande workshops, ledarskapscoaching samt
nätverk och möten med investerare.

Projektet drivs av SBR/lnvest Stockholm tillsammans med Botkyrka
kommun, Nacka kommun, Sundbybergs stad och Sollentuna
kommun som samarbetspartners och med finansiering från
Tillväxtverket.



12. Nästa sammanträde
Stadsdelsförvaltningen återkommer med en inbjudan till nästa
näringslivsråd.

13.Övrigt
Ju lika uppmanar alla i näringslivsrådet att höra av sig till henne med
frågor eller synpunkter kring det pågående arbetet.

Jan Westerberg tar upp frågan om näringslivsrådets funktion och roll
och vill att samverkan ska leda till konkreta aktiviteter.

Håkan Bolinder bjuder in SBR att informera om deras arbete i Tensta
centrum.

14. Mötet avslutas
Ordförande förklarar sammanträdet avslutat

Datum för justering: ~ c( l~
/4/4/~~c~
Celal Altun, Tommy Elofsson
vice ordförande Spånga företagarförening


